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tindre molt clar que estos números serien 45.000 voltes 
millor i un percentatge molt més elevat dels nostres joves 
segur que hui estaria emancipat.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller.

Senyories, passarem a la següent pregunta.

I esta presidència sempre ha sigut comprensiva en situaci-
ons que… En l’aplicació estricta del reglament, es diuen unes 
altres, però entenc el que ha passat. I, per tant, l’il·lustre 
diputat Juan Carlos Caballero formularà la pregunta de 
control al conseller d’economia .

Quan vosté…

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidente .

Señor Climent, hay cosas que nunca cambian y una de ellas 
es la incompetencia de este gobierno. Y si no, que se lo digan, 
probablemente, a uno de los colectivos más castigados por 
ustedes durante estos años, el colectivo de autónomos. Un 
colectivo que arruinaron a golpe de cierres y de restriccio-
nes indiscriminadas para después prometerles subvencio-
nes directas. Algunas dieron, de cuantía irrisoria, con requisi-
tos absurdos, con plazos, a veces, inasumibles, que impedían y 
que dejaban fuera a muchos de ellos, pero algunas se conce-
dieron. Y hubo autónomos que momentáneamente vieron la 
luz, pudieron tapar agujeros, pudieron pagar facturas, hasta 
que un gobierno, el más incompetente de la historia de la 
comunitat, les pidió que devolvieran las ayudas. Señorías, en 
plenas navidades y sin ningún tipo de compasión, miles de 
autónomos valencianos no recibieron la carta de los Reyes 
Magos, sino que recibieron una carta de embargo de Ximo 
Puig, la notificación por la que debían devolver las ayudas de 
emergencia por una sola razón: su clamorosa incompetencia.

Señor Climent, ¿qué le parece que Ximo Puig exija la devolu-
ción de ayudas de emergencia concedidas a los autónomos 
que peor lo estaban pasando? ¿Le parece razonable que ese 
reintegro se exija a los autónomos honrados trabajadores y 
no a los conseguidores imputados por fraude en subvencio-
nes que se apellidan Puig Ferrer?

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Contestarà el conseller a la qüestió que s’ha plantejat.

Quan vosté vullga, conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Sí, moltes gràcies, president.

Senyor Caballero, vosté no canvia mai, diu sempre el mateix, 
açò pareix el «dia de la marmota». I si vosté ens tracta a 
nosaltres d’incompetents, pregunte’s: nosaltres què som? 
Pregunte-s’ho. Perquè la veritat, des del meu punt de vista, 
no haurien d’haver governat en la vida. En la vida.

I li dic: este govern, a la pregunta que vosté fa, i vosté ho 
sap, dona molta importància a les pimes, als autònoms i a les 
treballadores i treballadors. Són essencials per a l’economia 
valenciana i per això els donem suport decidit i valent. I com 
a resultat, tenim més autònoms que abans i tenim més gent 
que mai amb treball.

I respecte a allò que vosté ha comentat, els diners públics 
s’han de gestionar amb rigor, cosa que vostés no han fet 
absolutament mai. I este govern, si fa alguna cosa, és això, 
gestionar-los amb rigor. I per això, si cal demanar que es 
tornen uns diners, serà perquè no han demanat com tocava 
l’ajuda o bàsicament perquè n’han tingut més d’una.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller.

Continuarem escoltant la formulació de la pregunta.

Quan vosté vullga, senyoria .

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, president .

Usted siempre me dice que utilizo el texto como pretexto, 
pero es que da la casualidad que mi texto y mi pretexto coinci-
den justamente con las conclusiones de los informes de audi-
toría de cumplimiento de legalidad de las ayudas del plan 
Resistir y del informe del síndic de Cuentas de auditoría de 
cumplimiento en materia de subvenciones de Labora. Usted 
hablaba de rigor. Fíjese qué rigor. El órgano concedente, uste-
des, no ha comprobado si concurre la condición de empre-
sas en crisis, ni ha solicitado la información necesaria que esta-
blece la Comisión Europea, ni se han verificado si las empresas 
que han obtenido subvención cumplen o no con lo establecido 
en las bases reguladoras. Oiga, señor conseller, ¿a usted esto 
le parece irrazonable? ¿A usted esto le parece rigor? ¿A usted 
le parece que esto es un trabajo serio desde la conselleria? 
No culpabilice a las empresas. Las chapuzas, señor Climent, 
los que no cumplen la legalidad, los incompetentes, son uste-
des. Y por eso me gustaría saber, porque no lo tenemos claro, 
cuál es el criterio para exigir el reintegro de las subvenciones. 
Porque, claro, si el criterio es que no se pueden obtener, como 
ha dicho, dos subvenciones por el mismo objeto, ¿me puede 
explicar por qué no han iniciado el procedimiento de reintegro 
a las empresas del hermano del presidente de la Generalitat, 
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señor conseller? Porque el señor Francis Puig, el hermano del 
presidente, está imputado por presentar, no a dos, a tres admi-
nistraciones públicas distintas para forrarse y conseguir más 
subvenciones, señor Climent. (Aplaudiments) Más de dos millo-
nes de euros en subvenciones fraudulentas, ¿no le parece 
poco para poder exigirle el reintegro de esas ayudas, señor 
conseller? ¿Por qué no tornen els diners als valencians? ¿Por qué 
ese trato de favor? ¿Por qué esa hostilidad con los autónomos 
arruinados y esa complacencia e indulgencia ante los presun-
tos corruptos, señor conseller?

Es que no son invenciones del Partido Popular, esa es una 
trama institucional familiar. Son más de dos millones de 
euros investigados, son más de dos años de investigación 
judicial, son informes de la Guardia Civil que acreditan el 
desfalco. No es solo el hermano, señor conseller. Es también 
el otro hermano, que utilizaba las facturas para poder cobrar 
más. Es también el hijo del president, cuya nómina utilizaba 
para poder cobrar más subvenciones. Es también la cuñada, 
que utilizaba también su empresa para facturar y poder 
cobrar más subvenciones. Es también el padre, cuya nave 
agrícola utilizaban también para cobrar más. (Aplaudiments) 
De verdad, señor conseller, de verdad .

Y ahora que ya estamos a final de la legislatura, yo le pregunto: 
¿de verdad usted pretende despedirse como conseller de 
hacienda sin haber reclamado a esta, de conseller de economía, 
sin haber reclamado a esta familia el dinero que ha percibido…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies.

El senyor Caballero Montañés:

…de manera irregular? Le quedan dos meses y medio. No 
cometa la indignidad de convertirse en cómplice de esta trama.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Escoltarem la resposta de l’honorable conseller d’economia a 
les qüestions que s’han plantejat.

Quan vosté vulga, conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, president.

Mire, senyor Caballero, vostés donant-nos lliçons a nosaltres 
de la gestió enfront de la corrupció? Vostés? Doncs, bé, açò 
apareix ja d’un ridícul espantós, no?

Mire, vostés tenen tota la documentació, perquè els l’hem 
donat, des de la màxima transparència. Si s’han tornat, si 
no s’han tornat diners, si s’ha demanat que han de rein-
tegrar diners, si no els tenen. Ho saben tot, i saben que 
treballem amb un rigor i una seriositat suprems. I ja ho vaig 
dir l’altre dia, quan em va interpel·lar, també havia pregun-
tat la seua companya, d’acord? Aleshores, el que no pot 
ser és que vostés ací facen unes polítiques que s’apanye 
cadascú, parlant dels autònoms i parlant dels treballadors i 
treballadores, mentre que nosaltres sí que estem fent unes 
polítiques per tal que no s’apanye cadascú. I als fets em 
remet .

Vosté l’únic que vol fer és soroll, soroll. Parlar de la gestió 
li importa ben poc. Vore les dades li importa ben poc. I 
jo, si vol, li pose dades damunt de la taula i diferenciem la 
seua gestió. Mire, 24.765 autònoms més tenim en estos 
moments que quan governaven vostés. 150.000 empre-
ses més, 363.000 persones ocupades més. Hem multiplicat 
per sis el nombre de contractes indefinits. Mig milió més de 
persones afiliades amb contracte indefinit dels que teníem 
en juny de 2015. I vol que parlem d’ajudes? Quines ajudes 
vostés donaven als autònoms? Absolutament res. Nosaltres, 
57 milions per a més de 43.000 ajudes directes als autò-
noms. Pla Resistir, 500 milions. pla Resistir Plus, 311 milions. 
Vull dir, en 2023, si vosté s’ha llegit el pressupost, tenim 59 
milions directes per als autònoms. Vostés, en 2013, encara 
no havien pagat ajudes per 20 milions d’euros del 2010 i 
que van portar a la ruïna a moltes persones que van animar 
a emprendre. Totes eixes es van quedar pel camí. Aleshores, 
quines lliçons ens poden donar vostés en estos moments? 
Mire, jo li dic: cap ni una. I espere que durant molt de temps 
no en donen cap ni una .

I li ho dic ja per acabar. I, probablement, per a acabar ja 
esta legislatura pel que em toca a mi des d’aquesta trona. 
Nosaltres ho tenim claret. El Botànic continuarà treba-
llant pels autònoms i per les persones treballadores. Donant 
suport a les pimes, a la nostra indústria, a la innovació, a 
l’energia, a l’energia renovable, a tot allò que de manera 
transversal ens farà que cohesionem aquesta societat i que 
ens enriquim. I en eixa línia estem treballant. I espere pel 
bé dels valencians i pel bé de les valencianes que per molts 
anys .

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller.

Següent pregunta, que formula la il·lustre diputada Eva 
Ortiz, en nom del Grup Parlamentari Popular, a la consellera 
d’agricultura i desenvolupament rural .

Recorde que també poden fer la pregunta des de l’escó, com 
es troben més còmodes.

La senyora Ortiz Vilella:

Muchas gracias, señor presidente.


